
Z pracy Zarządu Oddziału
Zebranie Prezydium Stowarzyszenia Geodetów Polskich w Bydgoszczy 
W dniu 7 maja 2018 roku  odbyło się  zebranie Prezydium Stowarzyszenia Geodetów Polskich w
Bydgoszczy. Wiceprezes Henryk Siuda powitał przybyłych i wyraził przekonanie, że sprawy do debaty
są wystarczająco ważne i interesujące, aby oczekiwać ożywionego przebiegu spotkania. Wskazał na
potrzebę oceny kwietniowego seminarium, jak też zarysowania programu regionalnego zjazdu.

Robert Cieszyński, Maciej Lewandowski, Jerzy Chylewski, Joanna Gęsikowska

W zebraniu uczestniczyli:  Robert Cieszyński, Stanisław Marcin Wiliński, Bolesław Krystowczyk, Henryk
Siuda, Jerzy Chylewski, Joanna Gęsikowska, Maria Gadomska,  Maciej Lewandowski, Jarosław Kaszewski,
Sławomir Wnuk, Zenon Mietkiewicz.
Poniżej: Zenon Miętkiewicz, Jarosław Kaszewski, Henryk Siuda, Bolesław Krystowczyk, Sławomir Wnuk



Ocena seminarium na temat wprowadzania przepisów prawa geodezyjnego przez geodetów regionu 
Wiceprezes Henryk Siuda uznał, że spotkanie, jakie odbyło się w dniu 14 kwietnia 2018 roku, zyskało
w opinii jego uczestników, ocenę dobrą. Jednak podejmując ocenę seminarium, powinniśmy najpierw
podziękować  Joannie  Gęsikowskiej,  która  pełni  obowiązki Dziekana  Wydziału  Technicznego
Kujawsko-Pomorskiej  Szkoły Wyższej  w Bydgoszczy,  za  bezinteresowny trud  organizacyjny,  tym
bardziej, że przygotowanie tego wydarzenia leżało po stronie Szkoły, która użyczyła także gościny jego
uczestnikom.

Robert Cieszyński;                                                    Jarosław Kaszewski, Henryk Siuda, Maria Gadomska, Bolesław Krystowczyk

„Dziękuję referentom za przygotowane prezentacje, zwłaszcza Sławomirowi Wnukowi i Jackowi Gezeli
za zwięzłe przedstawienie swoich zmagań z wymogami prawa, popartych interesującymi przykładami z
własnej praktyki”. 
Poniżej: Henryk Siuda;                                                                                                               Bolesław Krystowczyk



Za rzecz nieco deprymującą mówca uznał „mały udział uczestników seminarium w dyskusji. Choć na
sali było dużo osób (ponad 150), a mądrych głosów w dyskusji nie było wiele. Robert Cieszyński uznał,
że „każdy głos w dyskusji jest ważny, bo zwraca uwagę na jakiś problem lub zagadnienie, które może
być istotne w praktyce zawodowej”. 

Jarosław Kaszewski;                                                                                                                               Sławomir Wnuk

W swobodnej wymianie zdań zwrócono uwagę na daleko idącą zbieżność opinii o stanie respektowania
przepisów prawa i naruszeń tych przepisów przez geodetów. Geodeci uprawnieni chyba z większym
krytycyzmem prezentowali błędy, jakich dopuszczają się wykonawcy. Zarówno Sławomir Wnuk, jak i
Jacek  Gezela  przywoływali  w  swoich  wystąpieniach  przykłady  wadliwego  wykonania  czynności
wznawiania znaków granicznych: na punkcie granicznym utrwalonym słupem granicznym wykonawca
osadził drugi słup graniczny w odległości paru decymetrów.

Henryk Siuda, Bolesław Krystowczyk;                                                                                                                                  Zenon Miętkiewicz

Zgodne akcentowanie przez wszystkich referentów potrzeby przestrzegania wymogów technicznych i



poprawnego stosowania norm prawa jest  interesującym i pozytywnym objawem.  Robert Cieszyński
uznał to za wyraz zmiany na lepsze relacji między wykonawcami prac geodezyjnych, a ośrodkiem.
Uważa, że „spory jakie pojawiają się między geodetą, a ośrodkiem straciły nieco na ostrości”.

Od prawej: Maria Gadomska, Joanna Gęsikowska, Jerzy Chylewski, Maciej Lewandowski, Robert Cieszyński

Bolesław Krystowczyk  przypomniał, że na seminarium nie doszło do sformułowania wniosków, które
wskazywałyby na sposoby szukania rozwiązań problemów podniesionych w trzech referentach. Mówca
uznał za pożyteczne dokonanie merytorycznego podsumowania problematyki seminarium, a następnie
jej szersze udostępnienie zainteresowanym.

Jarosław Kaszewski;                                                                Joanna Gęsikowska, Maria Gadomska

Odpowiadając na tę sugestię Sławomir Wnuk poinformował, że wraz z Robertem Cieszyńskim i Jakiem
Gezelą  rozważali  celowość  i  potrzebę  zamiaru  dokonania  podsumowania  kwestii  poruszonych  w



referatach. Wypowiedzi przedmówców uznał za oczekiwanie, aby ten zamiar został spełniony. Tak też
się stanie. Dodał jeszcze, że w jego wystąpieniu i Jacka Gezeli „nie chodziło o akcentowanie niesnasek
wykonawców z ośrodkiem, a o pokazanie naruszeń prawa”.

Maciej Lewandowski, Jerzy Chylewski;                                                                                                                                         Joanna Gęsikowska

Henryk Siuda dziękując za uwagi oceniające spotkanie w dniu 14 kwietnia br. powiedział, że choć dla
wykonawców wiele szczegółowych kwestii i niedociągnięć w sposobie wykonywania prac i usług jest
znanych, to przykłady wadliwego postępowania było „dla studentów pożyteczne”.

Stan opracowania materiałów z ostatniego dwudziestopięciolecia SGP w Bydgoszczy
O zaawansowanie prac nad przygotowaniem materiałów z działalności bydgoskiego Oddziału SGP w
czasie  od 1994 do 2018 roku pytał  Bolesław Krystowczyk.  Odpowiadając na to  pytanie  Stanisław
Marcin Wiliński  uznał  za  celowe przypomnieć,  że  taki  materiał,  uzupełniony o biogramy czterech
przewodniczących i prezesów oddziału został przesłany drogą elektroniczną na jego i  Henryka Siudy
adres w dniu 23 kwietnia 2018 roku. Aby uniknąć jakichkolwiek wątpliwości opracowany materiał
zostanie do tych osób przesłany ponownie w dniu ósmego maja br.

Joanna Gęsikowska;                                                                          Maria Gadomska, Bolesław Krystowczyk

Stan opracowania materiałów z ostatniego dwudziestopięciolecia SGP w Bydgoszczy
O zaawansowanie prac nad przygotowaniem materiałów z działalności bydgoskiego Oddziału SGP w



czasie  od 1994 do 2018 roku pytał  Bolesław Krystowczyk.  Odpowiadając na to  pytanie  Stanisław
Marcin Wiliński  uznał  za  celowe przypomnieć,  że  taki  materiał,  uzupełniony o biogramy czterech
przewodniczących i prezesów oddziału został przesłany drogą elektroniczną na jego i  Henryka Siudy
adres w dniu 23 kwietnia 2018 roku. Aby uniknąć jakichkolwiek wątpliwości opracowany materiał
zostanie do tych osób przesłany ponownie w dniu ósmego maja br.

Henryk Siuda, w głębi Robert Cieszyński;                                                                                          Maciej Lewandowski

Przyjęto  również,  że  materiał  do  „broszury  ”,  która  ma  być  wydawnictwem okolicznościowym z
okazji  stulecia  Stowarzyszenia Geodetów Polskich i  opracowaniem  „przekrojowym”,  zawierającym
dziesięć najbardziej istotnych wydarzeń, jakie miały miejsce w działalności oddziału należy opracować
do połowy czerwca.   Chodzi  o  to,  aby ten  materiał  był  przygotowany przed  kolejnym zebraniem
Zarządu Głównego. Takie opracowanie będzie spełnieniem sugestii i  oczekiwań Prezesa SGP prof.
Janusza Walo.

Joanna Gęsikowska, Maria Gadomska



V Turniej Piłki Nożnej Geodetów Pomorza i Kujaw
Wiceprezes  Henryk  Siuda  podziękował organizatorom:  Maciejowi  Lewandowskiemu,  Sławomirowi
Wnukowi i  Edwardowi Gugniewiczowi za trud przygotowania i  przeprowadzenia  V Turnieju Piłki
Nożnej Geodetów Województwa Kujawsko-Pomorskiego,  który został rozegrany w dniu 21 kwietnia
2018 roku. 

Maria Gadomska, Bolesław Krystowczyk;                                                                                                                                           Sławomir Wnuk

Maciej  Lewandowski  poinformował,  że turniej  był  rozgrywany w przyjaznej  atmosferze,  a zawody
miały dobry poziom sportowy, choć do rywalizacji stanęło mniej drużyn niż w latach poprzednich. 

Zenon Miętkiewicz, Jarosław Kaszewski, Henryk Siuda

Uroczystego  otwarcia  turnieju,  rozgrywanego  na  boisku  klubu  sportowego  „Gwiazda”  przy  ulicy
Nakielskiej w Bydgoszczy dokonał Wiceprezes SGP w Bydgoszczy Sławomir Wnuk. 



Organizatorzy rozgrywek uzyskali wsparcie finansowe z bydgoskich firm Delta, Centrum Doradztwa
Kosieniak i  Partnerzy  oraz Zarządu Oddziału SGP w Bydgoszczy.  Dobrym pomysłem okazała  się
zamiana smakołyków z grillu na świeże owoce.

Joanna Gęsikowska, Maria Gadomska;                                                              Henryk Siuda, obok Jarosław Kaszewski

Spotkanie sportowe,  z  towarzyszącymi zabawami ruchowymi dla  kibicujących zawodnikom, mimo
mniejszej  liczby rywalizujących drużyn,  należy uznać za udane.  Pogoda wpływało stymulująco na
przebieg rozgrywek i zabaw towarzyszących zawodom. Do konkursu stanęły drużyny z Bydgoszczy i
Inowrocławia.

Jarosław Kaszewski, Henryk Siuda, Bolesław Krystowczyk, Sławomir Wnuk

Spływ kajakowy po wodach Wisły
Wiceprezes  Henryk Siuda  poinformował o organizowanym przez Koło SGP we Włocławku spływie
kajakowym po wodach Wisły,  w dniach 9-10 czerwca 2018 roku. Trasę  VI Geodezyjnego Spływu
Kajakowego stanowią wody Wisły na odcinku od Włocławka, przez Ciechocinek do Torunia.
Do udziału w wydarzeniu organizatorzy zapraszają trzydziestu uczestników, dla których rezerwuje się
miejsca w czternastu kajakach dwuosobowych i dwóch kajakach jednoosobowych. Przerwa w podróży



i nocleg są planowane w Ciechocinku. Uczestnicy nocować będą w namiotach, lepiej jeśli własnych.

Zenon Miętkiewicz;                                                                                                                                                                                     Bolesław Krystowczyk

Wstępnie ustalony koszt uczestnictwa w spływie, obejmuje wynajem i transport kajaków, opiekę oraz
asystę ratownika kajakowego, wyżywienie, opłaty za pole namiotowe, został ustalony na poziomie 150
złotych od osoby dorosłej. Dla dzieci i młodzieży uczęszczającej do szkół organizatorzy będą chcieli
cenę udziału obniżyć.

Robert Cieszyński, Maciej Lewandowski, Jerzy Chylewski, Joanna Gęsikowska, Maria Gadomska

Zgłoszenia do udziału w spływie można kierować do Tomasza Olszewskiego: tel. 606 784 643, lub na
adres elektroniczny sgp.wloclawek@o2.pl z informacją „Zgłoszenie na VI GSK 2018”. 

mailto:sgp.wloclawek@o2.pl


Geodezyjny Piknik Rodzinny
Henryk Siuda przypomniał, że przed rokiem na pikniku rodzinnym spotkali się bydgoscy geodeci wraz
z członkami swoich rodzin w Strzelcach Dolnych, w sierpniu. Zawdzięczamy to wysiłkowi Waldemara
Saja i Macieja Lewandowskiego.

Sławomir Wnuk;                                                                                                    Joanna Gęsikowska, Maria Gadomska

Maciej  Lewandowski  uznał,  że  termin  ubiegłorocznego  spotkania  był  nietrafiony:  trwające  jeszcze
wakacje szkolne i dzieci przebywające poza miejscem zamieszkania nie sprzyjały oczekiwanej przez
organizatorów frekwencji. Stąd sugestia, aby w tym roku na spotkanie zaproponować czerwiec. Data
tego wydarzenia będzie ustalona wkrótce z  Waldemarem Sajem. Wtedy zostaną podane niezbędne
informacje oraz odpłatność za udział w spotkaniu.

Maria Gadomska;                                        Maciej Lewandowski, Jerzy Chylewski

XX regionalny zjazd geodetów Pomorza i Kujaw
Wiceprezes  Henryk  Siuda  przypomniał,  że  dwudziesty zjazd  regionalny geodetów odbędzie  się  w



Zajeździe  Fojutowo  Drew-Kon.  Ośrodek,  w  którym  organizatorzy  mają  zapewnionych  90  miejsc
noclegowych, jest położony tuż przy Wielkim Kanale Brdy, w pobliżu akweduktu, którym płyną wody
kanału, ponad potokiem Czerska Struga. Dodał, że „zasadnicze sprawy organizacyjne są załatwione”.

Robert Cieszyński, Maciej Lewandowski, Jerzy Chylewski, Joanna Gęsikowska, Maria Gadomska

Wielki Kanał Brdy, będący dziełem pruskich inżynierów, był odpowiedzią na możliwość skutecznego
zagospodarowania olbrzymich pustek w okolicach Czerska i Legbąda. Zapora w Mylofie spiętrzająca
wody Brdy na dwanaście metrów pozwoliła, w roku 1848, uruchomić potężny strumień, który popłynął
rowem o długości 30.5 km na Czerskie Łąki. Tam dziesiątki rowów nawadniały łąki, z których siano
wędrowało do armii pruskiej. Nadmiar wód uchodził niewielkim ciekiem do Brdy w Zielonce. 

Bolesław Krystowczyk;                                                                                                                    Robert Cieszyński

Henryk Siuda  uznał,że obecnie potrzebna jest grupa osób, które  „przemyślą czym i jakimi zajęciami



wypełnić  uczestnikom  czas  spotkania”.  Jednym  z  punktów  programu  będzie  prelekcja  Jerzego
Szwankowskiego, geodety powiatowego w starostwie tucholskim. Przewiduje się także oglądanie, z
przewodnikiem,  akweduktu.  Do  „grupy roboczej”  swój  akces  zgłosili:  Robert  Cieszyński  i  Zenon
Miętkiewicz.

Bolesław Krystowczyk, Sławomir Wnuk
Poniżej: Joanna Gęsikowska, Maria Gadomska



Maria Gadomska  zaproponowała spływ kajakowy wodami Wielkiego Kanału Brdy, który, wedle jej
rozeznania, może trwać przez czas, jaki będzie odpowiadał organizatorom zjazdu. Przeprowadzenie
spływu można powierzyć kierownictwu ośrodka, tym bardziej, że za udział w spływie będzie pobrana
osobna opłata. W czasie spływu osoby, które nie będą w nim brać udziału mogą skorzystać z kąpieli w
basenie z podgrzewaną wodą, albo spacerować po lesie i zbierać grzyby.

Maria Gadomska;                                                                                              Zenon Miętkiewicz

Zjazd w Fojutowie jest przewidziany na czas od 31 sierpnia do 2 września 2018 roku, a koszt udziału w
nim wynosi 250 złotych.
Poniżej: Maciej Lewandowski;                                                                                                          Robert Cieszyński



Sprawy różne i wolne wnioski
Maria Gadomska poinformowała, że szkolenie nauczycieli zawodu w technikach geodezyjnych, które
jest przewidziane w dniach od 7 do 9 września 2018 roku, wpłynęły dwie wpłaty oraz trzy zgłoszenia
ze szkół. Jest to sytuacja, która nie może wywoływać niepokoju, bowiem zgłoszenia i wpłaty mają być
przyjmowane przez organizatorów do końca czerwca br.

Maciej Lewandowski;                                                                           Zenon Miętkiewicz

Zenom Miętkiewicz  poinformował, że firma  GEMAT  została założona w 1988 roku. Ta okoliczność
powoduje, że kierownictwo firmy zdecydowało o świętowaniu jubileuszu trzydziestolecia. Oświadczył,
że wszyscy obecni są zaproszeni do udziału w świętowaniu tego wydarzenia. 
Poniżej: Maria Gadomska;                                                                               Jerzy Chylewski



U góry: Jarosław Kaszewski, Henryk Siuda, Bolesław Krystowczyk, Sławomir Wnuk. Powyżej: Maria Gadomska, Jarosław Kaszewski; Henryk Siuda. 
Poniżej: Maria Gadomska, Bolesław Krystowczyk, Jarosław Kaszewski, Henryk Siuda.



Powyżej: Joanna Gęsikowska, Maria Gadomska, Henryk Siuda, Zenon Miętkiewicz, Jarosław Kaszewski. Poniżej: Jarosław Kaszewski, Zenon Miętkiewicz, Henryk Siuda, 
Maria Gadomska; Henryk Siuda zamykający obrady.

Prowadzący obrady Wiceprezes  Henryk Siuda uznał program spotkania za wyczerpany, podziękował
za żywy udział w obradach, które uznał za zamknięte.                                       Stanisław Marcin Wiliński
Poniżej: Jarosław Kaszewski, Henryk Siuda, Bolesław Krystowczyk, Sławomir Wnuk


